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Pla d’estalvi 
per sanejar 
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L’alcalde de Castellar, Ignasi 
Giménez, i els representants 
de l’oposició analitzen aquest 
primer any de mandat del 
PSC a l’equip de govern

CULTURA P19josep graells

Més de 2.000 persones a l’Aplec
L’amenaça de pluja no va suposar cap obstacle per a la festa que va comptar amb 34 participants al concurs d’arrossaires

L’equip de govern ha aprovat un 
paquet de mesures correctores 
per acabar amb el deute d’1,2 
milions corresponents a factu·
res sense consignar. Es revisa·
ran l’impost de construccions i 
els consums del consistori
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El govern s’estreny el cinturó

 Mireia Sans

La retallada no afectarà les inversions

Aquest pla de mesures extraor-
dinàries només afecta el pres-
supost ordinari del consistori, 
és a dir, aquell que es refereix 
al dia a dia de l’Ajuntament. 
D’aquesta manera, les inversions 
no s’haurien de veure afectades 
per aquestes retallades en el 
pressupost ordinari per reduir 
el deute del consistori. 
I és que el pressupost de 
les inversions -que és el que 
es fa servir per pagar l’obra 
pública- es financia d’una 
manera diferent, mitjançant 
crèdits, subvencions d’altres 

administracions i també pactes 
amb agents privats. El regidor 
de l’Àrea de Territori, Aleix 
Canalís, va destacar que “els 
projectes que estan planificats 
des de principis d’any tiraran 
endavant sense problemes”, ja 
que no es veuen afectats per 
aquest pla del consistori per 
retallar despeses. Així mateix, 
Canalís ha posat l’èmfasi en el 
fet que ja s’han tret a concurs 
determinades obres i que se’n 
seguiran convocant d’altres 
per tal de “seguir millorant 
l’espai públic del municipi”.  

L’Ajuntament endega 
un pla d’estalvi en tres 
àmbits: el tributari, 
l’econòmic i el financer

consum anual, el que es tradueix en 4.000 
euros. Així mateix, segons ha dit el regidor 
de l’Àrea de Territori, Aleix Canalís,  el con·
sistori “està elaborant un pla modest per 
reduir la intensitat de la llum en deter-
minades hores de la nit, en què hi ha 
menys gent pel carrer”. 

I finalment, en l’àmbit financer, es 
reduirà un 7% del pressupost ordinari de 
cada regidoria. Aquests diners que, segons 
Lomas, “s’acostaran als 460.000 euros”, 
serviran per crear un fons de contingèn·
cia. Aquests diners, serviran, doncs, per 
abonar els 1,2 milions euros de factures no 
consignades.

Amb aquest pla de mesures econò·
miques, financeres i tributàries s’espera 
que l’Ajuntament pugui tenir una situació 

tranquil·la econòmicament parlant de cara 
a l’any 2010.

la festa major patrocinada|| Seguint en 
la línia d’estalvi, s’involucrarà a empreses 
privades en el patrocini d’esdeveniments 
culturals a la vila, com ara el cicle de les 
Nits d’Estiu o la mateixa Festa Major. I és, 
precisament, és la festa gran on les negoci·
acions estan més avançades: Establiments 
Viena finançarà la festa en sí mateixa i 
l’empresa Estructuras Castellar s’encar·
regarà dels focs artificials que tanquen la 
celebració. “D’aquesta manera, la festa 
serà patrocinada per primera vegada, 
serà una altra manera d’augmentar els 
nostres ingressos”, va dir el tinent d’al·
calde de l’Àrea Econòmica. 

de democràcia que ha viscut Castellar”. 
Aquesta xifra no permet al consitori abonar 
les factures sense consignació.

Tot i això, la situació no obliga al con·
sistori a elaborar aquest pla, ja que no està 
en tresoreries negatives ni tampoc incom·
pleix els principis d’estabilitat. Tot i això, 
el tinent d’alcalde de l’Àrea Econòmica ha 
destacat que “donada l’exigua xifra del 
pressupost i el volum de factures sense 
consignar hem considerat que calia fer 
un pla d’aquestes característiques”. 

En l’àmbit tributari, el consistori revi·
sarà l’impost sobre construccions, instal·
lacions i obres. Abans els impostos es 
cobraven sobre el pressupost del projecte 
presentat, ara la proposta és cobrar·ho 
sobre el cost real de l’obra ja finalitzada. En 
aquesta línia, el consistori també està estu·
diant delegar les funcions de recaptació a 
la Diputació de Barcelona, ja que això redu·
ïria l’import dels costos de gestió. Seria, 
doncs, una mesura a mig termini.

l’àmbit econòmic || En aquest aspecte, 
Oscar Lomas, ha destacat que el consistori 
farà un control exhaustiu dels consums. La 
Unitat de Compres de l’Ajuntament disse·
nyarà un pla per ajustar el consum de gas, 
electricitat i telèfon. En aquesta línia, les 
despeses de material d’oficina, segons ha 
dit el regidor, ja s’han reduït durant aquest 
any 2008. En el cas de la telefonia es con·
vocarà un concurs públic per la prestació 
dels serveis de telefonia mòbil i fixa i, a més, 
es reduirà el número de telèfons mòbils del 
consistori. Aquest pla també es concreta en 
altres aspectes, com ara la reducció en cinc 
minuts del temps d’encesa de l’enllumenat 
públic que suposarà una reducció d’1% del 

L’equip de govern va aprovar dilluns a la 
nit un pla de mesures extraordinàries per 
afrontar la situació de les arques munici·
pals, per encabir en el pressupost d’aquest 
any 2008 els 1,2 milions d’euros correspo·
nents a factures sense consignació d’exer·
cicis anteriors. Aquest pla de mesures s’es·
tructura en tres àmbits diferenciats: el 
tributari, l’econòmic i el financer. 

Segons el tinent d’alcalde de l’Àrea Eco·
nòmica, Òscar Lomas, la situació actual es 
deu als desajustos que hi havia en el pressu·
post de l’any anterior. Per exemple, les despe·
ses relatives al consum i als serveis (com ara 
electricitat, telefonia, neteja o material d’ofi·
cina) estaven infrapressupostades. Pel que fa 
al personal, segons ha dit, la Seguretat Social 
dels treballadors es va pressupostar mig 
milió per sota del que s’havia de pagar. A més, 
també es va produir un error en el càlcul dels 
diners que es podrien ingressar derivats de la 
construcció, que finalment van ser només un 
60%. De tot plegat queden 1,2 milions d’euros 
de factures sense consignar. Totes aques·
tes dades agreugen encara més la situació 
si comptem, segons Lomas, que el pressu·
post del 2007 s’ha tancat amb un romanent 
de només 1.100 euros, una dada que el regidor 
ha afirmat que és “la més baixa dels 30 anys 

 Una de les mesures d’estalvi que s’introduiran serà reduir la intensitat de l’enllumenat públic en determinades hores. || j.g.  Els regidors de Territori, Aleix Canalís, i de l’Àrea Econòmica, Óscar Lomas. || j.g.
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El temps, un valor 
en alça a Castellar

  Redacció

La Regidoria de Voluntariat del 
consistori ha posat en marxa un 
nou servei: Temps x temps, una 
proposta que té per objectiu que 
ciutadans i ciutadanes intercanviïn 
temps i habilitats. Una transac·
ció sense ànim de lucre, que ha de 
fomentar valors com la cooperació 
o la participació ciutadana. Temps 
x temps és el nom que l’Ajuntament 
de Castellar ha donat al servei que, 
originàriament, s’anomena Banc 
del Temps. No és una proposta 
nova, ja que va néixer ara fa 16 
anys a Itàlia, i en aquests moments 
existeixen, arreu del món, uns 
300 serveis. Així, des de la Regi·
doria de Voluntariat, el consistori 
assumeix un paper d’intermedi·
ari: centralitza les ofertes i deman·
des de temps, i posa en contacte les 
parts interessades. Al servei hi cap 
gairebé de tot: es poden intercan·
viar des de classes d’idiomes, infor·
màtica o cuina fins a serveis de 
cura o acompanyament. 

 La presentació del servei va tenir lloc a la Sala de Petit Format de l’Ateneu. || j.g.

A les deu del matí s’enceten les activitats de la Festa del Riu a l’Àrea 
d’esplai de Les Arenes. A dos quarts d’onze s’han organitzat diversos 
tallers. Un de naturalista que ens ajudarà a descobrir els peixos del riu 
Ripoll i altres tallers lúdics i plàstics que duen títols tan suggeridors 
com: Pintem còdols, Còdols en ratlla, Joc de la pesca o Un somriure per 
l’aigua, entre d’altres. A les dotze es podrà veure un espectacle de la 
companyia La Tresca i la Verdesca que porta per nom Històries d’aigua 
i a tres quarts d’una es farà el lliurament de diplomes a les escoles El 
Casal, La Immaculada, Bonavista, Emili Carles Tolrà, Sant Esteve i 
Mestre Pla, totes elles col·laboradores del Projecte Rius. / M.A.

La 6ª Festa del Riu, aquest dissabte

Un servei que dóna cabuda a tothom

Les persones que vulguin 
formar part del Temps x 
temps s’han d’adreçar a la 
Regidoria de Voluntariat, 
al carrer de Sant Llorenç 
número 7. Allà han d’es-
pecificar de quant temps 
disposen, què poden oferir 

i què els hi agradaria 
rebre. A la Regidoria es fa 
una entrevista personal, 
i el candidat o candidata 
passa a formar part de 
la borsa de voluntaris. 
Per participar-hi cal ser 
més gran de 18 anys.

El Projecte Rius 
tanca campanya 

Aquesta setmana finalitza la cam·
panya de primavera de Projecte 
Rius, dut a terme conjuntament 
amb l’Oficina 21 i diverses entitats 
i escoles del municipi per analitzar 
l’estat de l’aigua del Riu Ripoll.

La darrera sortida havia de 
ser amb els veïns de les Arenes el 
passat 18 de maig, que va comptar 
amb uns 25 veïns, però encara 
se’n realitzaran un parell més fora 
de termini, per raons de calen·
dari i per la inestable climatologia 
que ens ha acompanyat les darre·
res setmanes. En general, després 

dels estudis, el resultat ha posat de 
manifest que l’aigua té poca riquesa 
de macroinvertebrats i el cabal 
d’aigua és inferior a la primavera del 
2007. Les dades no són molt esperan·
çadores, tot i que les darreres preci·
pitacions puguin ajudar a millorar 
l’estat de salut del riu. De moment, 
segons ha comentat la tècnic de 
Medi Ambient, Laia Planas, “el riu 
està força malalt”.

Les inspeccions van iniciar·se 
el passat 6 d’abril i s’allargaran fins 
el 28 de maig. Una de les novetats 
d’enguany ha estat que, per primera 
vegada, les entitats Castellar Soste·
nible i TEB Castellar s’han afegit a 
la campanya. 

  Marina Antúnez

 Sortida al riu amb l’associació de veïns de Les Arenes, diumenge 18. || cedIda

La Regidoria de Voluntariat ha presentat el nou servei Temps x temps

Unes 50 persones es van concen·
trar dijous de la setmana passada 
a les portes de l’Ajuntament per 
protestar contra l’atemptat que 
la banda terrorista ETA va per·
petrar a Àlaba. El consistori se 
sumava així a la convocatòria de 
l’Associació Catalana de Munici·
pis i Comarques i la Federació de 
Municipis de Catalunya. 

Silenci contra ETA



ACTUALITAT

del 23 al 29 de MaIg de 2008 05· castellar del vallès

L’Altraveu celebra el 
seu primer aniversari

  Mireia Sans

  M. S. 

La plataforma d’electors L’Altra·
veu va celebrar des de dijous i 
fins dissabte passat el seu primer 
aniversari. I ho va fer amb acti·
vitats molt diverses: un sopar 
popular, un concert acústic de 
Vinatxo Folki i també una taula 
rodona sota el títol d’Un any als 
ajuntaments. La taula rodona va 
comptar amb la participació del 
representant d’Alternativa d’Es·
querres de Badia (AEB), Albert 
Díez, i el Conseller Comarcal de 
les Candidatures Alternatives 
del Vallès (CAV), Jacint Padró, 
així com de la regidora de L’Al·
traveu Gemma Ubasart. 

Ubasart va destacar que 
l’experiència d’aquest any els 
havia permès seguir fent política. 
“Molts de nosaltres ja fèiem 
política, però des d’un altre 
espai”, va dir Ubasart. A més, la 
castellarenca va afirmar que la 
tasca de L’Altraveu és controlar 
l’executiu, un aspecte que s’havia 
oblidat en els anteriors mandats, 
criticar les decisions que els 
semblin negatives i també “fer 
propostes en positiu”.  

El Conseller Comarcal de 
les CAV, va incidir en la impor·
tància de tenir un espai obert, on 
conflueixen moviments socials de 
ciutats del Vallès. “Això ens ha   De dreta a esquerra, Díez, Ubassart i Padró. || josep graells

El proper dimarts a les nou del 
vespre tindrà lloc a Ca l’Alberola 
la sessió plenària corresponent al 
mes de maig. En aquesta sessió, 
se sotmetrà al ple l’aprovació de la 
gratuïtat dels primers 30 minuts 
d’estacionament a la zona blava 
del municipi. L’aigua també serà 
la protagonista del Ple de dimarts. 
I és que l’equip de govern presen·
tarà la revisió anual de les tarifes 
de l’aigua. Aquest any s’introdui·
ran algunes novetats per regular 
un mal ús d’aquest recurs. A més, 
també es presentaran les taxes de 
manteniment del Mercat. Pel que 
fa als grups de l’oposició, la plata·
forma d’electors L’Altraveu presen·
tarà una moció de suport a Franki, 
Francesc Argemí, detingut per 
esquinçar una bandera espanyola.

Dimarts farà un any de les elec·
cions que van portar al Partit 
dels Socialistes de Catalunya 
a l’Ajuntament de la vila. I per 
commemorar aquella jornada 
el partit ha organitzat un acte 
popular a Castellar.

Les activitats començaran 
diumenge 25 de maig a les dotze 
del migdia a la zona del parc de 
Canyelles amb una degusta·
ció popular de migues. L’acte 
popular té la intenció de ser una 
trobada de militants i simpatit·
zants de l’agrupació, per inter·
canviar opinions i fer una mica 
de balanç sobre el primer any 
de mandat del PSC a l’Ajunta·

Dimarts 
tindrà lloc el 
Ple de maig

El PSC commemora 
l’any de mandat

ment  i celebrar també el primer 
aniversari dels comicis que van 
portar els socialistes al govern de 
Castellar del Vallès. 

“L’any passat durant la 
campanya ja vam fer una degus-
tació popular de migues i ara la 
volem tornar a repetir”, ha asse·
nyalat Jordi Niñerola, secretari 
d’organització del Partit dels Soci·
alistes al municipi. 

Serà, doncs, un acte popular, 
i comptarà també amb la parti·
cipació dels regidors i regidores 
que formen l’actual govern local, a 
més de l’alcalde de la vila, Ignasi 
Gimènez. Tot i així, no s’han 
previst parlaments oficials durant 
l’acte de diumenge. La jornada 
finalitzarà una vegada acabi l’àpat 
al parc de Canyelles. 

permès fer-nos més visibles”, 
va dir Padró.

D’altra banda, Albert Díez 
d’AEB es va centrar molt en el 
cas de Badia del Vallès, com a 
exemple de municipi on les can·
didatures alternatives porten 
molt temps treballant. A més, va 
destacar que una coalició comar·
cal és un espai que uneix perso·
nes amb uns objectius comuns. 
Així, per Díez, “les CAV perme-
ten tenir les nostres identitats 
i treballar en conjunt”.

actes culturals || Més enllà de 
l’activitat més política, l’aniver·

sari de L’Altraveu ha estat emi·
nentment cultural. Dijous va tenir 
lloc una sessió de Contes per pas-
sar-s’ho bé. I divendres es va cele·
brar un sopar popular al mateix 
Passeig, just davant del local de 
la plataforma. Més tard, va tenir 
lloc un concert acústic a càrrec 
de Vinatxo Folki. I el vessant cul·
tural de dissabte, just després de 
la xerrada, va ser una marató de 
cinema amb Made in L.A. i Mata-
haris. Uns actes que tenien una 
funció clara. “Un dels objectius 
de la plataforma d’electors és 
fomentar la cultura a la vila”, 
va dir Ubasart. 



Dintre de pocs dies se celebrarà el primer 
aniversari de l’entrada del PSC a l’equip 
de govern de Castellar del Vallès. Al llarg 
d’aquest temps, s’han portat a terme un 
seguit d’actuacions i és moment de fer·ne 
balanç amb l’alcalde de la vila, Ignasi 
Giménez, un any després de les eleccions.

· Quan va prendre possessió del seu 
càrrec va dir que una de les prioritats 
del nou equip de govern era resoldre els 
problemes de la gent. S’han complert 
aquests objectius?
Una de les nostres prioritats polítiques era 
que el nou govern municipal fos un govern 
que escoltés la gent, que conegués les seves 

preocupacions i necessitats, els seus proble·
mes i les seves mancances, els seus desitjos 
i les seves il·lusions. La veritat és que hem 
realitzat multitud de reunions amb veïns i 
també amb particulars que vénen a plan·
tejar els seus problemes. Sí que hem com·
plert una de les nostres màximes premisses 
quan vam accedir al govern, que aquest fos 
un govern proper als ciutadans.

Hem consensuat el 70% de totes les propostes 
que hem portat a aprovació al ple. A banda del 
grup majoritari i únic de l’equip de govern, ens 
ha donat suport algun altre grup. A un sempre 
li queda l’esperança que aquestes relacions 
podrien ser més fluïdes i dinàmiques. Es fa 
un esforç per buscar un consens, per comuni·
car·se, per explicar quins són els diferents pro·
jectes, cosa que no es feia a la legislatura ante·

rior. Arribar a consens no significa quedar·se 
ancorat en una posició senzillament perquè es 
defensa aquesta posició. Arribar a consens és 
estar disposat a cedir. De vegades, en segons 
quines qüestions que han estat problemàti·
ques, s’utilitza la paraula consens com a cober·
tura per obstaculitzar l’acció de govern. 

· El PSC no s’ha plantejat mai buscar un 
soci perquè entri al govern?
A l’Ajuntament s’hi ve bàsicament a treba·
llar. S’han de deixar de banda els partidis·
mes polítics, les sigles de cadascuna de les 
formacions i si aquest és l’ànim i l’interès dels 
partits, no tenim cap problema a treballar 
colze a colze. En un futur, no veuríem mala·
ment que es poguessin teixir les complici·
tats necessàries perquè algun dels grups que 
formen part de l’Ajuntament entrés a l’equip 

de govern, sempre i quan estigués disposat a 
treballar més enllà de les sigles polítiques.

· Com veu el paper que juga el regidor no 
adscrit Jordi Roman?
El regidor Jordi Roman va formar part de la 
llista electoral de CiU i després de les tensions 
entre les diferents seccions locals va decidir 
deixar de formar part del grup municipal de 
CiU i per tant, convertir·se en regidor no adscrit. 
Per tant, Roman decideix lliurement a què dóna 
suport i al que no pensa donar suport.

· Què ha estat el millor de la gestió que ha 
portat a terme el nou equip de govern en 
aquest any?
L’anunci de l’arribada dels Ferrocarrils de la 
Generalitat a Castellar. Ningú es podia imagi·
nar a aquestes alçades que tindríem ja el pro·
jecte informatiu. Suposa una inversió d’entre 
200 i 250 milions.

· I el pitjor?
La pitjor situació, potser perquè no hi estava 
acostumat, va ser la desaparició del pintor Lluís 
Valls·Areny, el dispositiu que es va muntar i la 
resolució final del cas amb la seva mort.

· Quins projectes immediats ens esperen 
pels propers mesos? 
L’adopció d’un pla de mesures d’estalvi, 
tres campanyes de sensibilització sobre els 
excrements, el soroll i la velocitat dels vehi·
cles, les 30 actuacions del POMU, l’inici de 
la construcció del CEIP El Sol i La Lluna, 
la segona escola bressol i l’aparcament de 
camions al Pla de la Bruguera. A més, es 
posarà en marxa la mitja hora gratuïta a la 
zona blava i la conversió en illa de vianants 
dels carrers Sala Boadella i Montcada. 

· També va dir en el seu discurs d’inves-
tidura que l’actual equip de govern prio-
ritzaria les petites accions urbanístiques 
davant de grans projectes. Això ho està 
notant la ciutadania?
És veritat que aquesta és una de les nostres 
prioritats i en la qual hem posat molt èmfasi 
a nivell pressupostari. D’aquí unes setmanes 
licitarem el primer Pla d’Obres de Millora 
Urbana (POMU) de Castellar, amb un seguit 
d’actuacions de millora de l’asfalt i de voreres. 
Es tracta, en una primera fase, de 30 actuaci·
ons. Les obres s’aniran programant de manera 
anual per tot el municipi.

· Quines actuacions queden respecte a 
l’edifici cultural de la plaça Major després 
de decidir-se en una enquesta ciutadana 
que es rebaixaria la seva alçada?
Després de tenir un full de ruta per poder 
acabar aquest primer tram de les obres, sí que 
ens vam plantejar una de les nostres propos·
tes electorals: iniciar un procés de participació 
per decidir les dimensions volumètriques de 
l’edifici de la plaça Major. Vam iniciar aquest 
procés amb l’enquesta ciutadana. L’equip 
de govern va decidir mantenir·se neutral en 
aquesta qüestió. Nosaltres vam entendre que 
el resultat de l’enquesta era vinculant. A finals 
de mes tindrem la segona fase de les obres, que 
suposarà els acabaments i tancats interiors i 
exteriors de l’edifici de la plaça. Aquí donarem 
compliment al mandat dels ciutadans a través 
de l’enquesta ciutadana de rebaixar l’alçada de 
l’edifici i s’arreglarà l’auditori Miquel Pont.

· Després de les elecccions, el PSC governa 
en minoria. Això obliga segurament a un 
diàleg constant amb la resta de partits. 
Com està sent la relació amb l’oposició?
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UN ANY DESPRÉS DE LES ELECCIONS
ENTREVISTA A L’ALCALDE IGNASI GIMÉNEZ

“En un futur, un altre grup 
podria entrar al govern”

Hem complert amb una 
de les nostres premisses, 
que aquest fos un govern 
proper als ciutadans

“

”

Hem consensuat amb la 
resta de partits el 70% 
de les propostes que hem 
portat a aprovar al ple

“

”

  Jordi Rius
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el millor d’aquest any

“La fita més important ha estat la 
inauguració del nou Mercat municipal 
i el reobriment d’una part de la plaça 
Major”, apunta Montse Gatell, porta·
veu del grup municipal de CiU. La con·
vergent considera essencial el fet que “la 
vila hagi recuperat aquest espai públic 
al centre del municipi”. Es tracta de la 
fi de la primera fase de les obres de la 
plaça Major, que, “tot i no ser ben bé 
una acció estricta del govern munici-
pal actual, s’ha donat en el seu mandat 
i ha estat molt ben rebut”.

el pitjor d’aquest any

“No ha estat una acció concreta o una 
omissió, sinó l’actitud de l’equip de 
govern”, considera Gatell. “El govern 
no sempre ha afrontat les decisions 
des del consens i el diàleg”. La líder de 
Convergència admet que també hi ha 
hagut decisions que “no eren priorità-
ries” per el seu grup municipal: l’acord 
per a restaurar la pedrera de Vallsallent 
o la ubicació de la setena escola pública, 
“que s’han aprovat amb el vot del 
regidor no adscrit”.

els reptes de futur

Segons Gatell, els reptes de futur del 
municipi passen per les relacions que 
es donin a l’interior del consistori: “Hi 
ha decisions pròpies d’un govern que 
passant pel compliment del seu pro-
grama electoral”, però al marge, hi 
hauria d’altres decisions que “s’han de 
prendre amb el màxim consens possi-
ble, i esperem trobar-ho d’ara en enda-
vant”. Per la convergent, des d’aquesta 
premisa “es podran aconseguir coses 
que la ciutadania valori de forma 
més positiva”. “Els grups de l’oposi-
ció també representem una part de la 
societat”, apunta Gatell, que creu que 
algunes qüestions “s’han d’aprovar 
moralment i ètica per consens”, per 
tal d’aconseguir “el Castellar que tots 
esperem”.  El missatge de la convergent, 
doncs és que “unint esforços podrem 
fer un Castellar millor”.

el millor d’aquest any

“Al principi teníem la sensació que 
hi havia per part del govern la volun-
tat d’arribar a acords”, explica Jordi 
Permanyer, portaveu del grup munici·
pal d’ERC. “De fet, s’han aprovat força 
propostes de resolució d’Esquerra i 
altres grups”, pel que fa als republicans, 
relacionades sobretot amb la posada en 
marxa de diferents consells de partici·
pació. 

el pitjor d’aquest any

“Amb el temps s’ha vist que aquestes 
propostes no s’han tirat endavant, ni 
el reglament del Consell de Cultura, 
ni s’ha engegat el Consell de persones 
amb discapacitats”, diu Permanyer. Així 
doncs, el republicà creu que “no hi ha 
gaire voluntat de consens amb l’opo-
sició”, sobretot referint·se a “temes 
importants”. Una actitud, doncs, que “de 
cara a la ciutadania és de diàleg, però 
que en realitat és de fets consumats”. 
Els republicans també han fet referència 
a les propostes aprovades “sense escrú-
pols amb el vot del regidor trànsfuga”, 
com ara la restauració de la Pedrera o la 
ubicació de la setena escola pública. Des 
d’ERC també es valora negativament el 
fet que el govern “no doni suport econò-
mic a algunes entitats amb l’excusa de 
no tenir recursos”, quan en canvi “cada 
cop hi ha més regidors a plena dedica-
ció i càrrecs de confiança”.

els reptes de futur

“Continuarem amb el nostre tarannà 
positiu, fent propostes”, explica Perma·
nyer, que creu que oposició i govern han 
de cercar territoris comuns, “i això no 
vol dir que el govern renunciï al 100% 
dels seus plantejaments, tothom ha de 
fer renúncies”. Aquesta hauria de ser 
l’actitud, i el tema central, el creixement 
del municipi: “El desenvolupament de 
les Àrees Residencials Estratègiques 
i el creixement de Castellar seran 
els temes destacats, esperem que no 
es tirin endavant sense un mínim de 
consens”, diu Permanyer.

el millor d’aquest any

Segons l’agrupació d’electors L’Altraveu, 
el millor que deixa aquest any a nivell de 
gestió municipal és “la voluntat que ha 
tingut el govern de donar centralitat a 
les polítiques de benestar social”.

el pitjor d’aquest any

Quant als aspectes negatius, L’Altraveu 
ho té clar: “El pitjor ha estat que s’hagi 
tirat endavant el procés per la cons-
trucció de Can Bages”. Relacionada 
amb aquesta qüestió, i també valorada 
de forma negativa, es troba “l’aprovació 
de la connexió del municipi a la xarxa 
d’aigües Ter -Llobregat”.

els reptes de futur

Queden a la vila aspectes per millo·
rar.  Per exemple, “un millor transport 
públic”, que es desenvolupi “primant 
criteris de sostenibilitat”. L’Altra·
veu també considera important posar 
en marxa polítiques que permetin un 
“habitatge accessible”. El grup demana 
també més  “vitalitat cultural” al muni·
cipi i “polítiques inclusives”.

27 maig 2007
Se celebren les eleccions municipals. 
A Castellar les guanya el PSC, amb un 
41,25% dels vots.

16 juny 2007
Es realitza el Ple d’investidura i es cons·
titueix el nou govern local.

23 setembre 2007
Es duu a terme l’enquesta ciutadana sobre 
les dimensions de l’edifici cultural de la plaça 
Major. La majoria dels votants decideix 
reduir les dimensions de la planta superior.

30 octubre 2007
El Ple aprova el conveni que regula el 
desenvolupament del polígon industrial 
de Can Bages.

5 novembre 2007
Jordi Roman marxa del grup munici·
pal de CiU i es converteix en regidor no 
adscrit als plens.

29 gener 2008
El Ple aprova l’acord per a restaurar la 
Pedrera de Vallsallent.

23 febrer 2008
S’inaugura el nou Mercat municipal.

26 febrer 2008
El Ple dóna suport a la proposta de la 
Generalitat per desenvolupar les Àrees 
Residencials Estratègiques. Assistei·
xen a la sessió veïns i comerciants dels 
carrers Montcada i Sala Boadella per 
protestar contra el projecte de vianan·
tització d’aquests carrers.

15 abril 2008
El govern presenta el Pla d’Acció Munici·
pal, un document amb més de 100 actua·
cions fins el 2011.

21 abril 2008
La Generalitat treu a concurs l’estudi 
informatiu per l’arribada dels Ferrocar·
rils a la vila.

30 abril 2008
El Ple aprova iniciar els tràmits per 
la ubicació de la setena escola pública 
municipal a les pistes d’atletisme

“El més important és 
que es treballi amb 
consens”

“Haurem de 
consensuar el 
creixement del municipi”

“Necessitem un millor 
transport públic, i més
sostenible”

El primer any, en dades Montse Gatell, portaveu de CiU  Jordi Permanyer, portaveu d’ERC  Agrupació d’electors L’Altraveu

UN ANY DESPRÉS DE LES ELECCIONS
LA VALORACIÓ DE L’OPOSICIÓ

nota de redacció

Per motius d’agenda aliens a la redac·
ció de L’Actual, el regidor no adscrit 
Jordi Roman no ha pogut col·laborar en 
aquest article. 
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La DO 
mongeta 
del ganxet, 
a Europa 

Els agricultors del Vallès Occi·
dental, Oriental i el Maresme 
poden començar a utilitzar la 
Denominació d’Origen Prote·
gida de la mongeta del ganxet. 
De moment, però, només de 
forma provisional, donat que 
els tràmits de la certificació 
continuen als organismes de la 
Unió Europea.

Sense arribar al final del 
camí, l’aprovació de la deno·
minació ha estat publicada al 
Diari Oficial de la Generalitat 
de Catalunya. “Això vol dir que 
ja podem començar a utilit-
zar-la, però provisionalment”, 
explicava al magazine Dotze 
de Ràdio Castellar en Ramon 
Casamada, castellarenc i pre·
sident del Consell Regulador 
de la Denominació d’Origen. 
“Ara poden passar entre un 
o dos anys fins que no rebem 
l’aprovació definitva”, afegia 
Casamada.

Els tràmits per aconseguir 
la Denominació d’Origen es van 
iniciar de forma oficial ara fa 
tres anys, i han inclós la creació 
del Consell Regulador i el seu 
reglament. Aquest organisme 
és l’encarregat de controlar la 
producció de la mongeta. 

  Redacció

La biodansa com a eina 
per trobar-se a un mateix

  Mireia Sans

La Regidoria de Gent Gran va 
posar en marxa fa tres setmanes 
uns tallers destinats a cuidadors 
i cuidadores que tinguin al seu 
càrrec persones amb algun grau 
de discapacitat. Les sessions, de 
dues hores de durada, s’impartei·
xen un cop a la setmana i compten 
amb la participació d’una quin·
zena de persones.

Malgrat l’organitzi la Regido·
ria de Gent Gran, no és un taller 
destinat a persones de tercera 
edat, sinó que va encaminat a 
aquelles persones que dediquen 
el seu temps a cuidar alguna altra 
que és dependent. “Per descar-
regar-les de la pressió cons-
tant en què viuen, els oferim un 
espai lúdic, per que puguin des-
connectar de la seva realitat 
diària”, va explicar la terapeuta 
i organitzadora d’aquest taller, 
Teresa Vázquez.

L’objectiu de les sessions 
és dotar d’un espai de trobada 
dinàmic que permeti als cuidadors 
trobar·se a sí mateixos. El servei 
s’imparteix mitjançant la bio·
dansa. Una tècnica que data dels   Un exercici d’estirament durant una de les sessions al Casal Catalunya. || elIsaBet MINgUell

anys 60, quan el psicòleg i antro·
pòleg xilè Rolando Toro Araneda 
estava fent una investigació sobre 
els efectes de la música i la dansa 
en malalts mentals, que el va per·
metre obtenir uns resultats excel·
lents. Va trobar un mètode per 
aprendre a desbloquejar les emo·
cions i que, alhora, ensenyava a no 

reprimir els instints, ja que quan 
aquests s’anul·len obstaculitzen el 
desenvolupament de l’harmonia 
física, l’autorealització i també la 
comunicació entre persones.

És, doncs, una tècnica que 
es basa en la participació en una 
nova manera de viure tot partint 
de vivències personals, normal·

ment intenses, induïdes per la 
mateixa dansa i la música. “No 
són exercicis, no fas res que 
no vulguis, sinó que mitjan-
çant les vivències a les quals 
et trasllada la música pots 
connectar amb un moviment 
espontani que genera vida”, va 
dir Vázquez.  

La terapeuta Teresa Vázquez ofereix unes sessions de relaxació per a cuidadors de persones dependents
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No em sento
com un be

ser molt més, en carrers on 
realment s’hi pugui passejar i 
comprar d’una manera amable, 
segura, espaiosa... Volem trans·
formar aquests carrers com 
aquells carrers dels  pobles petits 
i ciutats grans, que veiem quan 
viatgem per Europa o passegem 
per Catalunya i Espanya. Què 
vull dir amb això? Als castella·
rencs ens agrada el mateix que a 
tothom, tenir uns carrers com he 
descrit abans, on el cotxe hi sigui 
el menys possible. I ens agradi o 
no ens agradi això és així, i la llàs·
tima és que hàgim tardat tants 
anys en veure que això era el que 
ens convenia. Agraït.

Imaginatius
i solidaris

Ja fem tard

Resposta al 
senyor Niñerola

 trini pérez

 aMpa ceIp el sol i la lluna

 ciU castellar

 antonio gálvez

josep graells

Aquest escrit vol ser la rèplica a 
l’escrit de fa algunes setmanes apa·
regut en aquest setmanari amb el 
títol de “Com un ramat de bens” i 
signat per una plataforma de veïns i 
comerciants dels carrers Montcada 
i Sala Boadella i que no sé realment 
ni qui són ni quants són. Donat que 
l’escrit estava en primera persona li 
responc a aquesta persona que no 
sé qui és.
Des del meu punt de vista, com a 
comerciant que sóc, crec que el que 
et passa no és que et sentis com un 
be, si no que el que et passa és que 
la “teva raó” per no voler convertir 
en zona de vianants uns carrers de 
Castellar ha quedat petita davant de 
”la raó de la majoria“ que ha tingut 
en compte unes variables molt més 
objectives i actuals en pensar en un 
model de poble.
Aquest model de poble passa per 
reconduir uns carrers que ja són 
comercials, però que en podrien 

Temps x temps, presentat per 
la regidora i els tècnics de l’Àrea 
de Voluntariat, Cooperació, Soli·
daritat i de Gent Gran. Aparent·
ment, sembla que sigui un servei 
de voluntariat, fas un servei a 
d’altres persones i com a com·
pensació tens la satisfacció per·
sonal d’haver fet una bona acció, 
en aquest cas sí, però no només 
és ben bé això.
Temps x temps és un servei més 
creatiu i es poden fer aportaci·
ons fins i tot divertides. Jo dono, 
faig un servei i a canvi, una altra 
persona em farà un altre servei 
que jo necessito, compartim el 
nostre temps de forma generosa, 
però alhora donen i rebem. Puc 
oferir dedicar una hora a llegir 
un llibre a una persona amb 
dificultats visuals i ella em pot 
dedicar una hora a ensenyar·me 
música. Què és el que rebem? 
Nous coneixements i satisfacció 
personal, etc...
Aquí voldria afegir alguna cosa 
més. Aquest servei Temps 
x temps en la seva bossa 
d’oferta i demanda, de dedica·
ció de temps, pot recollir que es 
dediqui un temps entre la soli·
daritat de les diverses associaci·
ons (que moltes no es coneixen) 
i entre particulars i associaci·
ons? Perquè l’altre dia llegia que 
a Castellar hi ha més de 100 enti·
tats, aquesta és una riquesa molt 
gran, que si es fa xarxa entre 
totes, es pot fer molt de servei a 
les persones i al municipi.
El que voldria transmetre és 
que no ens mostréssim recelo·
sos pel nou servei i que poséssim 
una mica d’imaginació i ganes 
amb aquesta nova proposta, 
que potser ens sorprendrà els 
serveis que pot aportar. Pensem 
que hi ha d’altres municipis que 
fa alguns anys que ho estan rea·
litzant i tenen bons resultats. 
Ens hi posem a Castellar?  

No sabem si cal repetir·ho, però 
ho farem per si algú encara no ho 
sap: el CEIP El Sol i la Lluna es 
troba ubicat en mòduls provisio·
nals (o barracots, o lofts educatius, 
o cargoles, el nom no fa la cosa) al 
pati del CEIP Sant Esteve. Als del 
Sant Esteve no els fa cap gràcia. A 
nosaltres tampoc. Durant dos anys 
els alumnes del CEIP El Sol i la 
Lluna han estat en aules del Sant 
Esteve. Aquest curs hem passat 
als mòduls provisionals .
El curs que ve la Generalitat ens 
havia assegurat que estaríem ja 
a l’escola nova, que s’ha de fer al 
Pujalet, entre el carrer Sant Feliu i el 
carrer de les Bassetes, on hi havia les 
antigues piscines. La realitat és que 
continuarem en mòduls provisionals 
al pati del CEIP Sant Esteve i, a més, 
ocupant·ne unes aules perquè serem 
més. Als del Sant Esteve no els fa 
cap gràcia. A nosaltres menys. Els 
motius d’aquest retard han variat 
en funció de l’administració que ha 
tingut a bé donar·nos explicacions, 
no les reproduirem totes aquí per no 
cansar els lectors.
En definitiva: tant en les reunions 
mantingudes amb l’alcalde de Cas·
tellar i la regidora d’Educació, com 
amb la directora de Serveis Terri·
torials (representant de l’honora·
ble conseller d’Educació al Vallès 
Occidental), on se’ns ha presentat 
el projecte de la nova escola, se’ns 
ha dit el mateix: solucionades totes 
les traves polítiques, administra·
tives i tècniques, la nova escola es 
construirà en un termini de catorze 
mesos a partir que l’empresa 
pública GISA liciti les obres.
És a dir: quan publiqui l’ofertaperquè 
una empresa constructora es faci 
càrrec de les obres, faltaran catorze 
mesos per a inaugurar l’edifici defi·
nitiu del CEIP El Sol i la Lluna. Avui, 
dinou de maig de 2008, GISA no ha 
licitat les obres. Ai!

Fa alguna cosa 
per preparar-se 
per l’estiu?

EL DILEMA

Sí que ho intento, sobretot 
quan arriba el bon temps,  
però no hi ha manera. Procuro 
menjar menys i vigilo les 
dietes però el meu estómac 
no ha après a passar gana... 
he, he, he.

Mª Dolores Alonso
dona de la neteja

No, mai. No tinc temps. De 
vegades hi penso però no puc. 
Crec que, a més, la dieta i la 
cura amb el menjar s’hauria 
de tenir en compte tot l’any, no 
només quan s’apropa l’estiu.

Fabiola García
dona de la neteja

Faig dieta. Intento fer esport 
però no puc. Tinc una nena 
petita, treballo i no em queda 
temps per a res més. Ho faig 
sobretot per preparar·me per 
l’estiu, perquè quan em posi el 
biquini no pengi tot... he, he.

Blanca Álvarez
perruquera

La setmana passada es va pre·
sentar un servei que crec que és 
interessant per les persones i les 
entitats. Em refereixo al servei 

Senyor Jordi Niñerola, com a 
militant del PSC, segurament 
està complint bé amb l’encàr·
rec de transmetre el sentir de 
l’equip de govern en els diversos 
articles que escriu. Vostè ens diu 
que l’equip de govern ha fet un 
esforç important, que són asser·
tius amb la comunitat educativa, 
amb el Departament d’Educació, 
amb els veïns dels carrers Mont·
cada i Sala Boadella, etc…I que, 
és clar,  és l’oposició qui no ho fa 
prou bé, fins i tot que no tenim 
intencions de cercar el consens, 
que estem errats quan creiem 
que el govern tira pel dret i no 

ens escolta i que és autoritari, 
malgrat l’esforç de l’equip de 
govern amb la resta de grups 
polítics, un esforç del que cap de 
nosaltres ens sentim partícips. 
Aleshores, no entenem perquè 
l’equip de govern prefereix el 
vot del trànsfuga abans que el 
suport de qualsevol dels altres 
partits que demanem fer 
esmenes o canvis a les propos·
tes del govern, ignorant aques·
tes aportacions i tirant enda·
vant propostes sense consens 
polític real.
Si ho prefereixen així, així serà… 
Vostès governen, nosaltres con·
tinuarem insistint en les pro·
postes, en les esmenes i en l’as·
sistència a tot allò que se’ns 
demani. I col·laborant.
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està en fase de debat perquè tots 
hi puguem fer aportacions. El Pla 
pretén ordenar els espais urbans, 
les infrastructures i els espais 
oberts de la manera més cohe·
rent i sostenible. 
En el cas de Castellar tenim el 
nou polígon de Can Bages, un 
projecte aprovat definitivament 
pel consistori però que encara no 
s’ha començat a executar. 
En l’avantprojecte Can Bages ja 
surt marcat com un espai urba·
nitzat, però també queda clar, 

segons el propi pla, que la seva 
urbanització trenca el corredor 
que connecta ecològicament des 
de la Selva fins el Penedès. Per 
tant és clar que Can Bages està 
en un punt estratègic i que la 
seva urbanització tindrà greus 
conseqüències per la biodiver·
sitat i connectivitat. És per això 
que val la pena insistir en l’argu·
mentació àmpliament difosa per 
tal que el PTPRMB contempli la 
preservació d’aquest espai. No 
cal repetir la resta d’arguments 

que justifiquen la no urbanitza·
ció del polígon: mobilitat, conta·
minació, malbaratament d’aigua, 
innecessari creixement indus·
trial... abans de créixer més 
industrialment, ens haurem de 
proposar, si cal, compactar els 
polígons actuals de la Bruguera 
i Can Carner, que encara dispo·
sen de molt espai per ubicar·hi 
noves naus industrials. 
El PTPRMB, en l’article 3.21 
(Estratègies per les àrees espe·
cialitzades) esmenta la possibi·

Època de canvis

Objectiu 2010

Can Bages i el nou 
Pla Territorial 

Metropolità

es d’un punt de vista 
subjectiu trobo que 
hi ha certes simili·
tuds relacionades 

amb la societat actual i l’època de 
finals de l’Imperi Romà i comen·
çaments de l’Edat Mitjana, és a 
dir, en poques paraules estem 
vivint una època de canvis.
Com per exemple, la despobla·
ció de grans nuclis urbans cap a 
llocs amb menys densitat i rurals. 
Grans esdeveniments esportius 
o culturals el circ romà, carreres 
de quadrigues o el teatre; avui en 
dia seria equivalent el futbol, la F1 
o el cinema. Molt culte el cos, les 
grans àrees termals i els massat·
ges, actualment només cal veure 
els gimnasos o els centres d’estè·
tica, són sempre plens. Pèrdua de 
valors de la política i la religió. La 
religió romana creia en diversos 
déus deixant pas a la religió cris·
tiana que creu en un sol déu. Al 
segle XXI les esglésies estan força 
buides. Potser l’ecologia i creure 
en la natura és una nova religió.
Una de les causes de la caiguda de 
Roma va ser l’entrada dels bàrbars 
o grans fluxos migratoris de pobla·
ció, ja que la societat romana era 

més feble. Avui en dia ens trobem 
amb el mateix a Europa. 
A l’Edat Mitjana s’havien de 
pagar els tributs al senyor feudal 
ja que les terres eren seves i 
teòricament et protegien dels 
saqueigs. Avui potser ens fan 
creure que per tenir quelcom 
som lliures però realment hem de 
pagar molts impostos a l’Estat, i 
indirectament a les multinacio·
nals i et fan creure que adquirint 
el seu producte seràs més feliç.

Aquestes fan el paper de l’esglé·
sia d’abans abusant del seu poder 
que, a canvi de riqueses et feien 
un lloc al cel.
Així doncs, tant la immigració 
social, la crisi “psicològica·finan·
cera” actual, la pèrdua de valors 
tant religiosos com culturals o 
polítics, són doncs el fruit d’un 
procés de canvis que ha comen·
çat a la societat.
Els canvis són sempre positius 
però comporten molèsties perquè 

ecentment s’ha pre·
sentat l’avantpro·
jecte del Pla Terri·
torial Parcial de la 

Regió Metropolitana de Bar·
celona (PTPRMB), actualment 

D

ON BRAMA LA TONYINA

 L’Altraveu

  Enric Aguilar

  Óscar Lomas* 

  Nous horitzons. || joaN MUNdet

  Pere Roca

R

no tothom està disposat a canviar, 
tampoc  és obligatori . 
Com a conclusió, l’important no 
és canviar una forma de vida o 
una altra sinó que a qualsevol 
cosa que fem hi posem una mica 
de passió i sentiment, senzilla·
ment per ser més autèntics. 
En general veig les persones i la 
societat vivint per inèrcies i no 
pel que realment són, creuen o 
senten. I sense sentiments, no es 
viu, es sobreviu. 

n un context 
g e n e r a l i t z a t 
de crisi econò·
mica, aquesta ha 

arribat en el pitjor moment 
per l’Ajuntament. Durant 
els anys anteriors no s’han 
aplicats uns principis eco·
nòmics que permetessin 
generar  unes arques munici·
pals fortes per poder afron·
tar temps futurs més difícils. 
Així, iniciem aquest període 
de crisi (que no es preveu 
precisament curt) amb una 

E

situació de sortida de dèficit, 
concretament d’1,2 milions 
d’euros que haurem d’arros·
segar en els propers anys.
L’any 2008 i 2009 seran per 
tant períodes molt difícils per 
l’economia de l’Ajuntament, 
necessitant·se en aquest 
sentit aplicar tres princi·
pis que hauran de ser els ele·
ments d’identitat en l’àmbit 
econòmic d’aquest equip de 
govern: conèixer les nostres 
limitacions, contenció de la 
despesa i rigor en la gestió.
En primer lloc, hem de ser 
conscients de fins on podem 
arribar, de quin municipi som 
i no caure en somnis de gran·
desa del passat. Cal donar 
el màxim de serveis però 
sempre sabent fins on podem 
arribar, i recorrent a altres 
fonts d’ingressos (privades o 
públiques) que ens permetin 
créixer sense que això suposi 
un greuge per la pressió fiscal 
sobre els ciutadans. 
La contenció de la despesa es 
caracteritzarà per establir 
plans d’estalvi de consums, 
eliminar despeses supèr·
flues i l’optimització dels 
costos del serveis. Cal ser 
conscients que gestionem els 
diners de tothom i, per tant, 
s’ha de vetllar per optimitzar 
al màxim els recursos econò·
mics de què disposem.
I sobretot, ser rigorosos en 
la gestió dels diners públics, 
partint d’una màxima: allò 
que no està en el pressupost 
no existeix. Una bona gestió 
caracteritzada doncs per 
aplicar els principis de pru·
dència i dotar de la màxima 
transparència a totes les 
actuacions econòmiques que 
es realitzin.
Cal fer bé els deures. Vénen 
anys difícils, però des de l’equip 
de govern tenim clar quin és 
l’objectiu: fer bé els deures 
per tenir al 2010 una economia 
completament sanejada. 

*Regidor de l’Àrea Econòmica

 i de Règim Intern

litat “d’extingir o reduir” espais 
actualment urbanitzats que 
poden afectar de manera especi·
alment greu els valors o la poten·
cialitat del territori. Per primera 
vegada es planteja la possibilitat 
d’eliminar zones ja urbanitzades 
que mai s’haurien d’haver exe·
cutat. Si Can Bages ja estigués 
urbanitzat probablement seria 
un dels polígons a “extingir”. 
Per això ara que encara hi som a 
temps ens preguntem: cal urba·
nitzar Can Bages? 
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l’inici d’una legisla·
tura l’equip de govern 
resultant de les elecci·
ons municipals té un 

mandat molt clar: constituir el Con·
sistori (això és, el govern i els grups 
municipals de l’oposició), definir les 
responsabilitats dels regidors del 
govern, crear les àrees de gestió de 
l’Ajuntament i nomenar els presi·
dents i representants polítics, etc. 
Una altra de les coses que ha de fer és 
aprovar les assignacions de dedica·
ció i econòmiques a tots els regidors 
i regidores. Per tant, en el primer ple 
de la legislatura, es porten a aprova·
ció tots aquests assumptes (en el cas 
que calgui) i es dóna compte de les 
decisions del nou govern municipal 
(si no cal l’aprovació del ple).
Això és el que va passar en el 
primer ple de Castellar de la legis·
latura present, en el que se’ns va 
dir quines serien les responsabili·
tats de cadascun dels membres del 

Embolica que fa 
fort

El CAC
 i la setena escola

A

L

govern i quina seria la seva dedica·
ció (que pot ser exclusiva o parcial) 
i què cobrarien per fer·ho (així com 
els regidors de l’oposició). Com que 
són dades públiques i publicades, 
no cal que les repetim aquí. 
Volem cridar l’atenció sobre el cas 
de la regidora de Cultura, Pepa Mar·
tínez, que assumia el càrrec a tres 
quarts de dedicació i, per tant, perce·
bia els honoraris que li corresponien 
per la mateixa. I també sobre el cas 
de la regidora d’Educació, Antònia 
Pérez, que ho feia a mitja dedicació.
En la primera modificació del pres·
supost d’aquest 2008, hi ha un canvi 
en la dedicació de la regidora Pepa 
Martínez. Ens expliquen que, encara 
que seguirà cobrant el mateix (?), li 
atorguen la dedicació exclusiva (?). 
El nostre grup es va abstenir en la 
votació, argumentant que era estrany 
que algú es pengés l’etiqueta de tre·
ballar més (en principi) cobrant el 
mateix i que com que no ens ho aca·
baven d’aclarir, ens absteníem.
Posteriorment, però, en el decret 
84/2008 del 30 de gener, ens trobem 
amb la sorpresa que es modifica la 
dedicació de la regidora Martínez i 
també de l’Antònia Pérez que passa a 

tenir dedicació exclusiva i s’establei·
xen els efectes econòmics d’aquesta 
jornada completa des de l’1 de gener. 
O sigui, cobra més.
Preguntat també per ERC, el 
regidor Lomas es veu amb l’obliga·
ció de dir al ple que les dues regi·
dores passen a cobrar 35.000 euros 
(que és l’assignació per dedica·
ció de ¾ de jornada), això demos·
tra que és veritat que Pepa Martí·
nez cobra el mateix però en canvi 
està escrit que fa plena dedicació 
(?); i també demostra que l’Antò·
nia Pérez ha augmentat el seu sou 
en 4.000 euros, sense que s’hagi fet 
una modificació del pressupost, ni 
una aprovació a la junta de govern 
local, o al ple, i sense que s’hagi 
pogut explicar amb claredat.
Si per raons de la feina, un regidor 
ha de dedicar·s’hi més hores i cobrar 
més, es fa la proposta, es justifica, es 
passa pel ple i s’aprova. I ja està. 
A què ve tant embolic? Per què 
no s’expliquen clar? Per què s’ha 
de mentir? Estan fent un frau a 
la ciutadania i aquesta es mereix 
una explicació. 

*Portaveu de CiU

a junta directiva 
del CAC vol fer una 
sèrie d’aclariments 
sobre tot el que s’ha 

dit i s’està dient sobre la ubicació 
de la setena escola al recinte de les 
pistes municipals d’atletisme.
· Des de les primeres reunions amb 
l’alcalde sempre hem manifestat que 
el CAC no s’oposaria mai a renun·
ciar a un espai que ara pot gaudir 
l’entitat per poder satisfer les neces·
sitats educatives del poble.
· També vam manifestar que treba·
llaríem el que fes falta per buscar una 
alternativa que satisfés a tothom.

· Després de les primeres reuni·
ons amb l’alcalde, i veient que l’opo·
sició política no hi estava d’acord, 
ens vam reunir també amb ells, per 
exposar el nostre posicionament i 
escoltar els seus arguments.
· Una vegada ens vam reunir amb 
l’equip de govern i amb l’oposició, 
vam deixar que fos un tema de debat 
a nivell polític i de la comunitat edu·
cativa. Perquè crèiem que eren els 
que havien de prendre una decisió.
· Un cop conclosos aquests debats, 
creiem que no hi ha una posició clara 
per part de ningú. Uns consideren 
la ubicació de la setena escola a les 
pistes com una mala opció i altres 
com l’única. Entenem d’atletisme i 
d’esport, no de política ni de tràmits 
administratius, és per això que con·
siderem que per prendre una decisió 
així cal que sigui una opció CLARA 

per tothom. No una opció que sigui 
vàlida segons a qui t’escoltes.
· És per això que ens costa acceptar 
la decisió que s’ha pres, ja que s’ha 
fet només tenint en compte l’opi·
nió dels que estan al poder, i utilit·
zant un vot legal però gens ètic d’un 
regidor que no representa a ningú.
· No ens oposarem mai a la ubicació 
d’una escola dins del recinte de les 
pistes, però sí que ens oposem a les 
maneres. Som gent de diàleg i que 
ens agraden els acords, es per això 
que voldríem que la setena escola 
a les pistes fos “volguda” per una 
majoria i no només per uns quants.
Fets els aclariments també volem 
que quedi clar que si l’escola final·
ment s’ubica a les pistes, encara 
que sigui per imposició del poder, 
treballarem el que faci falta perquè 
tots hi sortim guanyant. 

  Montse Gatell*

  Junta directiva CAC
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ATLETISME

L’equip masculí del Club Atlètic 
Castellar va aconseguir diumenge 
mantenir·se a la Primera Divisió 
de l’atletisme català, després 
de quedar quart a la Lliga Cata·
lana que es va disputar en una 
sola jornada. Un resultat que 
consolida al club castellarenc a 
Primera, després d’uns anys a la 
corda fluixa.

Els castellarencs es van 
classificar en quarta posició en 
una lliga de vuit equips, deixant 
el cinquè classificat a més de 15 
punts (els del CAC van sumar 321 
punts, mentre que el Granollers 
en va obtenir 306). “Estem molt 
contents d’aquesta posició, ja 
que hem estat molts anys sal-
vant-nos per una diferència molt 
petita”, va dir Xavier Gual, coor·
dinador esportiu del Club Atlètic 
Castellar. Pel castellarenc aquesta 
diferència respecte a altres anys 
no és fruit d’una millora en l’equip 
del CAC, sinó que “són els altres 
equips els que cada cop tenen 
més complicacions per reunir 
tots els seus millors atletes”.

Segons Gual, la permanència 
s’ha aconseguit gràcies a la bona 
feina dels atletes castellarencs,  
“hem presentat un equip molt 
complet i tots els atletes han 
complert amb escreix la seva 

L’equip masculí del CAC es 
manté a Primera Divisió

  Mireia Sans

 La prova va aplegar força públic castellarenc a Girona. || cedIdes

 Una imatge de la competició del passat cap de setmana. || cedIdes

El CAC aconsegueix 
la permanència en 
quedar quart a la 
Lliga Catalana

El femení té l’ascens 
a Primera a tocar

Èxit als Campionats 
Escolars

L’equip femení del CAC té l’as·
cens a Primera Divisió a tocar. 
Les castellarenques van quedar 
segones, a només un punt del 
primer classificat ·el Badalona· 
en la segona jornada de la Lliga 
Catalana de Clubs. Un resultat 
sorprenent tenint en compte 
que les proves que es disputen 
en aquesta jornada no acostu·
men a anar gaire bé a les atletes 
castellarenques. “Les seves 
proves preferides són a la 
primera jornada i a la segona 
no fan tant bones marques”, 
va dir Xavier Gual coordinador 
esportiu del CAC. La primera 
jornada es disputarà aquest cap 
de setmana, ja que va ser ajor·
nada  a causa de la pluja. 

Sis atletes castellarencs es van 
proclamar Campions de Cata·
lunya a la final nacional cata·
lana d’atletisme escolar que es 
van disputar a Lloret. Marta 
Gibert va pujar al primer calaix 
del podi en llançament de disc. 
Irene Sànchez va vèncer en 
els 80 metres infantils. Maria 
Benedicto, de la seva banda, 
va ser campiona en salt de llar·
gada i també en els 80 metres 
alevins. En la categoria mascu·
lina, Jordi Torrents va guanyar 
en els 2.000 metres i també en 
els seixanta tanques. I l’infantil 
Marc Martín es va endur la vic·
tòria en salt de llargada i en els 
80 metres. I l’últim campionat 
de Catalunya del CAC va venir 
de la mà de Dani Benítez que 
va vèncer en llançament de pes, 
amb una marca de 8 metres i 55 
centímetres. 

feina”.  Aquest resultat s’ha acon·
seguit gràcies a algunes grans 
actuacions, però, sobretot, per la 
regularitat d’altres atletes locals 
que van permetre anar sumant 
punts al marcador castellarenc.

Tot i això, destaquen especi·
alment l’actuació d’Ivan Alba, el 
primer atleta del CAC que  guanya 
en una prova de la Lliga Catalana. 
En aquest cas, el castellarenc va 
aconseguir aquesta fita en llança·
ment de javelina, després d’acon·
seguir una marca de 45 metres i 
68 centímetres.

L’altre excel·lent resultat del 
CAC va ser en la prova col·lectiva 
dels relleus. En el 4x100 i també 
en 4x400 els atletes del club van 
aconseguir una excel·lent segona 
posició. “Aquests segons llocs 
demostren que tenim un bon 
planter”, va destacar Xavier 
Gual. 
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BÀSQUET

L’equip femení 
acaba la lliga

El Sots21 passa 
ronda a fases

Les fèmines del Club Bàsquet 
Castellar van tancar la tempo·
rada amb una nova derrota a la 
pista de l’Almeda Cornellà. Les 
castellarenques van caure per 
59 a 49 en un partit que anaven 
guanyant de sis punts quan 
quedaven quatre minuts pel 
final. La pressió de les de Cor·
nellà, que es jugaven la posició 
de cara a les fases de promo·
ció de permanència a Primera 
que hauran de disputar les pro·
peres setmanes, va propiciar la 
remuntada local.

Les de Castellar torna·
ran a jugar a Segona Catalana 
la temporada que ve després 
de jugar durant sis anys seguits 
a Primera. L’equip de Carme 
Martínez, que va consumar el 
descens de categoria a principis 
de maig, ha tancat una segona 
volta en la qual només ha acon·
seguit una sola victòria en 15 
partits. En el balanç global, el 
Castellar ha acabat en el penúl·
tim lloc amb quatre victòries i 
26 derrotes.

L’equip sots21 del Club Bàsquet 
Castellar es va imposar per 73 a 
65 al Círcol Catòlic de Badalona 
en els vuitens de final de les 
fases de Preferent en un partit 
que es va jugar al pavelló Puig·
verd. Tot i començar nerviosos, 
l’equip de Castellar va saber 
aixecar un parcial inicial en 
contra i va saber agafar avan·
tatge abans d’arribar al final del 
segon quart. Les diferències a 
favor de l’equip de Castellar no 
es van escurçar suficient pels 
interessos visitants i la victò·
ria fa que els de Joaquim Pérez·
Alarcón passin ronda.

Ara hauran d’afrontar 
la següent eliminatòria del 
torneig, i el rival als quarts 
de final serà el Santfeliuenc. 
És un equip que va quedar en 
segona posició del grup del Cas·
tellar, just per sobre de l’equip 
que entrena Joaquim Pérez·
Alarcón. Els números juguen 
en contra dels castellarencs, 
que no han estat capaços de 
guanyar als del Baix Llobregat 
en cap dels dos enfrontaments 
de la lliga regular. El partit serà 
aquest cap de setmana a pista 
neutral, i si els castellarencs 
guanyen, es classificaran per a 
la final a quatre de la catego·
ria que decidirà el millor equip 
sots21 de Catalunya.

  Oriol Parcerisa va ser el jugador més inspirat a Sant Cugat. || josep graells

  Jordi Mas

El pavelló Puigverd decidirà, 
després que el Castellar superés 
amb nota el primer assalt de l’eli·
minatòria de permanència a Copa 
Catalunya. A Sant Cugat, els caste·
llarencs van haver de sobreposar·se 
a més problemes. Un costum, ja. 
Però amb un equip tocat van saber 
colpejar primer (72·76) i ara tenen 
al sac més de mitja salvació.

Adrià Mesa no va notar bones 
sensacions al seu genoll lesionat i 
pràcticament no va jugar. Fígols, 
Esteve, i sobretot Woodward van 
haver de jugar amb molèsties. 
Èric Forné, a fora, i Marc Fabre·
gat, a dins, van haver de tirar del 
carro. La defensa zonal va per·
metre els castellarencs anar·se’n 
del marcador en el segon període 
d’uns deu punts i mantenir l’avan·
tatge durant gairebé tot el partit. 
L’encert, a més, d’homes com Oriol 

 Els castellarencs celebren l’ascens de categoria, diumenge al pavelló Puigverd. || cedIda

  Jordi Mas

Campions! El sènior ‘B’ masculí 
va certificar l’ascens de categoria 
el passat cap de setmana després 
de vèncer en l’última jornada a 
l’AECAM de Vilassar per 55 a 40. 
Només els valia guanyar. L’equip de 
David González tenien el seu perse·
guidor a la classificació de la Copa 
Catalunya ‘B’, La Garriga, trepitjant 
els talons. Els dos equips estaven 
empatats a la taula amb les matei·
xes victòries i derrotes. Una victòria 
portava els castellarencs a la glòria, 
a l’ascens directe, mentre que una 
derrota els condemnava al segon lloc 
i a les complicades fases d’ascens. 
Per tant, tot passava per guanyar 
diumenge al conjunt del Maresme. 

“L’AECAM va ser un rival 
molt incòmode per nosaltres. És 
un equip amb jugadors molt poli-
valents i teníem sempre la inse-
guretat que un bon parcial els 
posés per davant en el marca-
dor”, explica l’entrenador David 

González. Els castellarencs sempre 
van tenir l’avantatge a l’electrò·
nic, però no va ser fins als minuts 
finals quan van establir la diferèn·
cia de 15 punts que els donava la 
tranquil·litat i l’ascens. L’equip ‘B’ 
recupera la categoria de Tercera 

Catalana i l’objectiu és anar encara 
més amunt. “És el primer pas 
per als propers anys. No creiem 
que aquest ascens sigui el sostre 
d’aquesta plantilla, i tenim una 
bona base per plantejar-nos 
objectius més ambiciosos a llarg 

termini”, explica González, que 
també és el coordinador del Club 
Bàsquet Castellar. A partir d’ara 
ja s’ha de començar a treballar 
per arribar a Segona Catalana, la 
màxima categoria que ha arribat 
mai el sènior ‘B’ masculí. 

La permanència es 
decidirà al Puigverd

Campions i a Tercera

Parcerisa o un combatiu Xavi Car·
vajal des de la línia de triple van 
deixar a un pas de l’abisme el Sant 
Cugat, que tan sols va encertar en 
el tir exterior en el darrer quart. 
Només queda una petita empenta 
aquest diumenge. Els castella·
rencs poden certificar la perma·
nència al Puigverd.

preparació especial || El partit 
tindrà un caire especial. Serà el 
darrer enfrontament de la tempo·
rada al Puigverd, i també l’últim de 
Ramon Parcerisa presidint un partit 
del sènior ‘A’ masculí. La importàn·
cia del duel demana el suport del 
públic i és per això que el club ha 
preparat material d’animació per a 
tots els assistents. La junta vol que 
el Puigverd sigui una olla a pressió, i 
ha convidat a tots els equips de base 
perquè ajudin a omplir de color les 
grades del pavelló. Evidentment, 
tothom està convidat a veure un 
partit al qual li sobren al·licients. 

El sènior ‘B’ masculí acaba al primer lloc de la Copa Catalunya ‘B’ i ascendeix a Tercera Divisió

El sènior ‘A’ masculí certificarà que segueix a Copa Catalunya si guanya diumenge l’UE Sant Cugat
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BIKETRIAL

El biketrial a Castellar

  Mireia Sans

El Campionat de l’Autonomia 
Catalana arriba a la seva fi i ho fa 
precisament a Castellar. Des de 
les 9 del matí de diumenge, L’Era 
d’en Pestasques es convertirà en 
un autèntic espai destinat al món 
del biketrial. Hi haurà sis zones 
diferents, en les quals els pilots 
hauran de fer sis voltes, situades 
als voltants de l’Era. 

És ja el tercer any que la vila 
celebra aquesta prova que, com 
sempre, comptarà amb la pre·
sència dels castellarencs Albert 
López Fau, Aleix Calsina i Alan 
Rovira. Més enllà d’aquests pilots 
locals també en prendran part 
campions del món com Dani Coma 
o Eduard Planas.

A nivell esportiu, les espe·
rances locals de podi es concen·
tren en la figura del castellarenc 
Alan Rovira, un jove pilot de cinc 
anys que participa en la catego·
ria Promesa. Rovira va participar 
la setmana passada a Mojà i va 
resultar vencedor de la prova. 

Aquest resultat situa al cas·
tellarenc amb possibilitats de 
coronar·se a la vila com a campió 
del Campionat de l’Autonomia 
Catalana. Per arribar a aquesta 
fita, només necessita ser, com a 
mínim, tercer de la seva catego·
ria, la Promesa. Però l’èxit del 
castellarenc no acaba aquí ja que 
també té possibilitats d’endur·se 
el Campionat d’Espanya. L’únic 
requisit és pujar al podi en la 
proper cursa que serà a L’Escala, 
a Girona.

D’altra banda, els altres dos 
castellarencs tenen les coses força 
més complicades. Aleix Calsina, 
de quinze anys, competeix a la 
categoria Minime que és superior 
a la que li pertoca per la seva edat. 
“L’Aleix disputa una categoria 

superior, per entrenar-se per 
l’any vinent quan serà cadet i 
tindrà més possibilitats, perquè 
hi estarà més acostumat”, ha dit 
Lluís Calsina, pare i manager de 
l’Aleix.

I el castellarenc que com·
peteix en una categoria més alta, 
l’Elite, és Albert López Fau. El 
pilot ho té força complicat per 
pujar al podi, tenint en compte 
que tampoc és una categoria que 
li pertoca per la seva edat. El cas·
tellarenc ha deixat clar que li 
encantaria poder fer un bon resul·
tat a la competició de diumenge. 
“Quedar entre els cinc primers 
seria genial i fer un podi seria 
una gran alegria”, va dir el pilot 
local Albert López.

Per López córrer a casa 
afegeix un plus a tot el que envolta 
la competició. “Una prova a Cas-
tellar és diferent, pilotes amb 
més pressió, perquè hi ha la teva 
afició al teu voltant”. El castella·
renc espera “que vingui molta 
gent apassionada del trial i que 
el temps ens respecti”. 

L’Era d’en Petasques 
acollirà la darrera 
prova de 
l’Autonomia Catalana 

 El castellarenc Aleix Calsina negociant una zona. || cedIda
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La Unió Esportiva Castellar va 
guanyar per 6 a 1 al Solsona amb 
gols de Gomà, Dani González, 
Argemí, Enric i Iván Gallardo 
per partida doble. Tants gols no 
van servir per mantenir l’equip 
en el pols per l’ascens, ja que la 
victòria del Mollet (1·0) davant 
l’Andalusia ha deixat al Caste·
llar sense opcions de pujar a 
Territorial Preferent.

El sènior masculí de l’Hoquei 
Club Castellar va caure dis·
sabte contra el Girona per 3 
a 4. El resultat al descans era 
d’empat a dos gols. La setmana 
passada, en un partit aplaçat, 
els castellarencs van perdre a 
la pista del Mataró (3·0) i con·
tinuen a la penúltima posició de 
la categoria. Falten dues jorna·
des per acabar la temporada.

L’UE Castellar 
s’acomiada de 
l’ascens amb gols

El masculí de 
l’hoquei suma dues 
derrotes més

  Jordi Mas

L’Athlètic guanya 
el Cercle i es jugarà 
la permanència a 
l’última jornada

Resisteixen fins el final

 Els castellarencs encara tenen opcions de salvar-se. || josep graells

S’arriba a l’última jornada de cam·
pionat a la Preferent Catalana de 
futbol sala i com a mínim, els juga·
dors de l’Athlètic Castellar han 
aconseguit l’objectiu que s’havien 
proposat fa unes jornades quan el 
seu descens semblava inevitable: 
han fet patir a la resta de rivals. I 
és que quan falta una jornada per 
acabar, contra tot pronòstic, l’Ath·
lètic segueix viu.

El 8 a 2 aconseguit aquest 
dimecres contra el Cercle Saba·
dellès deixa una mínima opció 
per salvar·se a l’Athlètic quan 
només queda una jornada pel 
final, la d’aquest cap de setmana. 
Els groc·i·negres van golejar als 
sabadellencs en un partit que es 
va jugar fa dos dies, i amb els tres 

punts aconseguits ara es troben 
empatats amb l’Atlètic Berga, i a 
dos punts per sota la salvació que 
ocupa l’Olímpic La Floresta.

La combinació que s’ha de 
donar en l’última jornada és com·
plicada perquè afavoreixi els inte·
ressos de l’Athlètic de salvar·se, ja 
que a més, els castellarencs tenen 
el goal·average perdut contra 
els rivals contra qui es juguen 
la salvació. Per tant, un empat a 
punts a la classificació no serveix. 
L’equip de Castellar del Vallès ha 

de vèncer aquest dissabte (17 h) al 
Capellades, que visitarà el pavelló 
Joaquim Blume com a líder de la 
categoria, sense ja jugar·se res. Si 
vèncer al líder ja serà prou com·
plicat, l’Athlètic necessita, a més, 
que dos resultats l’afavoreixin 
aquest cap de setmana. Primer 
l’Olímpic La Floresta hauria de 
perdre a casa contra l’Hermanos 
Sánchez, i el Cercle Sabadellès 
ha de puntuar a la pista de l’Atlè·
tic Berga, en un partit que manté 
la seva disputa en suspens. Els 

del Berguedà, veient que l’enfron·
tament coincidia amb la Patum, 
van voler avançar el partit al 3 
de maig, però segons els sabade·
llencs, el Berga va avisar amb poc 
temps de marge i no es van pre·
sentar. La Federació encara no 
s’ha pronunciat, i la resolució del 
partit pot estar a la pista, o bé als 
despatxos. 
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FUTBOL (Ue castellar)

DISSABTE 24 de maig

Municipal Pepin Valls
11.00 Benjamí 7 c - sabadell F.c. c.e.
12.15 cadet B - pª Blaugrana st cugat

Partits a fora
12.00 escuela Bonaire - Benjamí 7 B

DIUMENGE 25 de maig

Municipal Pepin Valls
11.00 palau Blaugrana ramon 
llorenç - Infantil B
12.00 st celonia c.e.- 1a territorial

FUTBOL SALA

DISSABTE 24 de maig

Pavelló J. Blume
17.00   ac castellar - capellades

HOQUEI (Hoquei club castellar)

DISSABTE 24 de maig

Pavelló Dani Pedrosa
16.45 Benjamí a - c.p. voltrega

Partits a fora
15.30 c.p. Manresa - Benjamí B
16.45 c.p. Manresa - prebenjamí a
17.00 Mollet -  aleví B
17.15  cambrils c.H. - Infantil a
18.45 c.p. vic  - Infantil B
19.00 geIeg - juvenil
19.15  H.p. tona - 1a catalana

DIUMENGE 18 de maig

Pavelló Dani Pedrosa
11.00 prebenjamí d - palau plegamans

Partits a fora
11.00   c.H. ripollet - prebenjamí c

DISSABTE 24 de maig

Partits al pavelló Puigverd
10.30 Infantil B M - U.e.r. pineda
12.00  Infantil a M - opalo cerdanyola
16.00 pre-infanti M - c.B: sitges
17.30  cadet B M - st gabriel ripollet
19.00 cadet a M - reus deportiu

Partits a fora
09.00 aBsIs - Mini a M
09.30  lluisos de gracia - Infantil F
09.30  st andreu - Mini F
10.30  cerdanyola - pre-infantil F
11.00   U.e. lima Horta - Mini B M
12.30  la salle Horta - pre-mini B M
12.15    parets -  pre-mini a M

DIUMENGE 25 de maig

Pavelló Puigverd
19.00 sènior a M - Uesc st cugat

Partits a fora
09.00  saFa Horta - pre-infantil F

DIJOUS 29 de maig

Partits a fora
19.30 Bàsquet llorenç a.e.r.s. - cadet F

BÀSQUET (cB castellar)
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  Jordi Mas

Morales corre a casa

 Carmelo Morales. || teaM laglIsse.

El castellarenc Carmelo Morales 
disputa aquest cap de setmana 
la segona prova del Campionat 
d’Espanya de Velocitat en cate·
goria Extreme a casa, al Circuit 
de Catalunya. El pilot del Team 
Laglisse ocupa el sisè lloc de la 
classificació general, i té molt 
clar que si vol emportar·se el 
títol de la categoria a final de 
temporada ha de vèncer a Mont·
meló. “Ja vaig guanyar l’any 
passat aquí, i l’objectiu és la 
victòria”, explica Morales, que 
vol demostrar que és un dels 
ferms candidats al títol.

Molts establiments de Cas·
tellar ofereixen entrades gratuï·
tes per presenciar els tres dies 
de competició al Circuit de Cata·
lunya. Els entrenaments qualifi·
catius de la categoria Extreme 
seran dissabte en dues tandes 
(de 10.30 a 11.10 i de 13.40 a 
14.20) i la cursa serà diumenge 
a les 11.45.

El castellarenc va tenir un 
inici complicat en la primera 

prova de la temporada al circuit 
de Xest, i només va poder ser sisè. 
Morales es va quedar a 21 segons 
del guanyador, Bernat Martínez, 
en una prova on el segon classifi·
cat va ser Jose Luís Cardozo, un 
dels màxims rivals de Morales en 
la lluita pel campionat. 

canvi a dunlop || Les cares llar·
gues al box del Team Laglisse 
per la sisena posició de Morales 
a València en la primera prova 
del campionat van tenir una 
resposta immediata. Els pneu·
màtics Michelin que ja havien 
donat problemes la temporada 
anterior, tampoc van funcionar a 
Xest, i l’equip va decidir canviar 
a Dunlop, les gomes que porten 
totes les altres escuderies que 
participen al CEV en catego·
ria Extreme. “Ja hem provat 
la moto amb els nous pneumà-
tics i ha anat molt bé. En uns 
testos que vam fer a Montmeló 
hem estat més ràpids que els 
altres pilots”, explica Morales. 
Ara toca treballar per modifi·
car la configuració de la moto i 
adaptar·la als Dunlop. 

BIKE TRIAL

DIUMENGE 25 de maig

l’era d’en petasques acull una prova del 
campionat de l’autonomia catalana
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Tothom a l’Aplec
Enguany hi va haver 
34 arrossos al 28è 
concurs d’arrossaires 
de Castellar Vell

  Marina Antúnez

La pluja va voler ser una aliada 
del trentè Aplec de Castellar 
Vell. Des de les nou del matí i fins 
les sis de la tarda, entre 2.000 
i 2.500 persones van celebrar 
aquesta trobada de tanta tradi·
ció a la vila. Enguany, a més, els 
assistents van poder visitar l’er·
mita de Castellar Vell, ja restau·
rada i que ha suposat una inver·
sió de 45.000 euros.

Els més matiners van ser els 
ocellaires, seguits dels partici·
pants al Concurs de flors bosca·
nes i dibuix a llapis. A les dotze  
es van iniciar els balls.

Primer, va ser el torn del 
ball de plaça, amb la colla de 
petits  formada per vuit parelles, 
i la colla d’infantils, també amb 

setze dansaires. Seguidament, 
els gegants de Castellar i els gra·
llers de l’Esbart també van fer 
una passejada. Finalment, van 
ser els bastoners els qui lluïren 
amb el ball de bastons. 

A la una del migdia va inici·
ar·se la cocció dels arrossos, ja 
fos amb foc de llenya o amb butà. 
En total, hi va haver 34 paelles 
en quatre categories. El primer 
premi per les paelles petites va 
ser per El Cranc Pelut. A les mit·
jantes va guanyar Convergència, 
a les grans van ser els Bona Fe i a 
les joves La Cantera.

A les dues, les diverses colles 
van agrupar·se per dinar enmig 
de la natura i, un cop acabat 
l’àpat, a dos quarts de cinc, es va 
gaudir d’una audició de sarda·
nes de la Principal de Terrassa. 
A la mitja part, l’alcalde de la 
vila, Ignasi Giménez, i la regidora 
de Cultura, Pepa Martínez, van 
fer l’entrega de premis als gua·
nyadors participants al Concurs 
d’arrossos. Cap a les sis, la pluja, 
que s’havia esperat fins llavors, 
va posar el punt i final a l’acte.  
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  Marina Antúnez

Viatge musical a Grècia Demà, Castellar 
s’omple de corals

“El què busquem és mantenir 
viva una tradició musical molt 
antiga que ens identifica com a 
grecs, encara avui”. D’aquesta 
manera explicava Elena Xyda, una 
de les components del grup Asíki·
des, la proposta musical que es va 
poder escoltar divendres durant 
una hora i mitja, a la Capella de 
Montserrat.

 La formació va apropar a les 
cinquanta persones que van assis·
tir al concert unes melodies multico·
lors, amb les quals van fer un recor·
regut per la geografia de l’Egeu, 
passant per la regió de Thessalònica 
caracteritzada per la llengua ladina, 
un castellà antic sefardita, seguint 
pel Peloponès, la zona dels Balcans, 
les regions frontereres amb Turquia 
i acabant a la capital, Atenes.

Una música que continua viva 
a la Grècia actual, encara que lamen·
tablement hi ha pocs grups que con·
tinuïn tocant·la. “Són cançons molt 
antigues, amb molta tradició, i la 
gent les coneix, però els grups de 
música no hi aposten. Prefereixen 
la música més moderna”, manifes·
tava Yannis, un dels músics de la for·
mació. “Grups com Asíkides són 
fonamentals per a conservar les 
tradicions”, afegia.

Les cançons parlaven de 
temes tan antics i universals com 
l’enamorament d’un pescador, els 
laments d’un pres condemnat, la 
gelosia d’una donzella grega, en 
resum, històries que comparteixen 
paral·lelismes amb moltes altres 
cultures d’arreu del món.

A banda de les veus, al concert 
també es van poder escoltar els sons 
d’instruments com el llaüt i el canon 
o canonakis (en grec), aquest últim 
inventat per Pitàgores. Són instru·

Demà serà un dia on, a Castellar 
del Vallès, no hi mancaran les 
propostes musicals. A les nou 
del matí, a l’IES Puig de la Creu, 
145 nens i nenes d’entre cinc i 
vuit anys celebren una trobada 
de corals infantils a nivell comar·
cal. En aquestes trobades, s’hi 
combina el treball musical amb 
els jocs, tot gaudint de la convi·
vència entre els infants de dife·
rents ciutats, pobles o barris. 
Durant tot el matí es comptarà 
amb la presència de la coral A 
Tempo i CEIP Espronceda de 
Sabadell, L’Espiga de Badia,  
Clau de Sol de Matadepera i la 
Coral Sant Esteve de Castellar 
del Vallès. Les corals oferiran un 
concert obert a tothom i dividit 
en dues parts. A la primera  s’in·
terpretaran les cançons Olles, 
olles i La pastoreta. A la segona, 
que s’iniciarà a un quart de 
dues, s’interpretarà la Cantata 
al Ball, sense un Badall, amb text 
de Miquel Desclot i música de 
Guida Sellarès. 

 Moment del concert d’Asíkides, música de Grècia. || josep graells

 Imatge de la Coral Xiribec al Musicoral 2007. || arxIU

Avui, Tapan Group i música de l’Índia

Avui continua el cicle de 
Concerts a la Capella, amb 
Tapan Group i la música 
clàssica de l’Índia del nord. 
Aquesta música té els seus 
orígens al Sama Veda, 
el text vèdic sagrat del 
primer mil·leni de la nostra 
era. El component prin-
cipal del grup és Tapan, 

ments molt curiosos, que de vegades 
acaben caient en desús perquè molts 
grups actuals utilitzen més les gui·
tarres, sintetitzadors i bateria.

El públic, que no va arribar a 
omplir la sala, va gaudir molt de les 
veus i instruments que va presen·

  M. A.
També a Castellar,  però en 

aquest cas a les cinc de la tarda, 
el Col·lectiu de Professors d’Es·
tudiants de Música ha organitzat 
la XIX Trobada d’Estudiants de 
música, una trobada que tindrà 
lloc al Casal Catalunya. 

Ja a les vuit del vespre se 
celebra el XVI Concert Musicoral, 
a la Capella de Montserrat. Aquest 
acte és una iniciativa de la Coral 
Xiribec, que ja té una llarga tradi·
ció. Normalment, se solen convi·
dar una o dues corals de fora. En 
aquesta ocasió la convidada és la 
Coral Turó del Vent, de Llinars 
del Vallès, que interpretarà amb la 
Coral Xiribec música catalana tra·
dicional i d’autor. Hi haurà un petit 
espai per a la música russa i ame·
ricana. Com és habitual, el concert 
finalitzarà amb dues cançons 
interpretades conjuntament per 
les dues corals. 

Com a novetat, cal desta·
car que és la primera vegada que 
el Musicoral té lloc a la Capella 
de Montserrat, ja que aquest any 
s’aprofita l’espai tant per la seva 
bona acústica com pel fet que 
només hi participen dos cors.  

ciar i, fins i tot, va descobrir·hi sons 
que no havia sentit mai.

Al final de l’espectacle, els 
Asíkides van explicar que aquesta 
setmana presentaven, amb molta 
il·lusió, el seu primer disc al FNAC 
de la capital catalana. 

deixeble de prestigiosos 
mestres de “tabla” de 
l’Índia. Nascut a la ciutat 
sagrada de Benarès, és 
un músic amb una brillant 
trajectòria internacional 
i el principal responsable 
de la difusió de la música 
i la dansa del nord de 
l’Índia al nostre país.

Divendres passat, la Capella de Montserrat va acollir el concert d’Asíkides
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Dissabte passat dia 17, de dos quarts de set 
a deu de la nit, la Sala Blava va acollir la 
primera Disco light de Castellar del Vallès,  
una proposta molt jove ideada i organitzada 
per Jordi Rocavert, conegut com a Roca·
team en la seva faceta de disc·jockey. Anava  
adreçada als joves d’entre 13 i 16 anys. L’en·
trada era de quatre euros i incloïa una con·
sumició, evidentment sense alcohol. A la 
sala tampoc s’hi permetia fumar.  

La proposta va tenir molt bona acollida 
entre els 73 joves que van acudir a la cita. 
Música actual, on no hi van faltar temes 
com el de Paquito el Chocolatero, de Coyote 
Dax, i estils com el reggaeton, tecno, disco, 
country i d’altres propostes molt actuals i 
ballables a les pistes de les discoteques.

Jordi Rocavert, un cop acabat l’acte, 
es mostrava satisfet amb la sessió, tot i que 
reconeixia que “ha costat molt que els nois 
i noies entressin dins el local. Eren fora, 
a la plaça, i he sortit a buscar-los”. Un cop 
dins, deia, “els feia certa vergonya comen-
çar a ballar, però un cop es van posar al 
mig de la pista els van passar tots els 
complexos”. La sessió va començar amb 
l’actuació de Rocateam i, poc després, el 
DJ Morgan va prendre el relleu de la sessió, 
que es va allargar fins les deu de la nit. 

Margarida Gubern, amb el conte Odio 
els meus fills, va encetar la sessió de la 
darrera Hora Golfa del Conte, que va tenir 
lloc divendres passat i que s’havia titulat 
Mamma mia. Es tractava d’una lectura a 
partir de la selecció de contes centrats 
en la maternitat.  Alguns d’ells eren més 
punyents que d’altres però tots compar·

El Doctor Joaquim Montoriol és catedràtic de 
geologia de la Universitat de Barcelona. Serà 
a Castellar el proper 25 de maig, en el marc 
de les activitats que duu a terme la Diputació 
de Barcelona en l’àmbit de la Xarxa de Parcs  Alguns joves a la Disco light. || j. g.

  Mònica Clarà i Lídia Caballé en un moment de la lectura de contes. || j.g

Xerrada sobre Madagascar

Disco per als més 
joves a l’Espai Tolrà

L’Hora Golfa
comparteix mares

 Marina Antúnez

 Marina Antúnez

 M. A.

La Sala Blava es va 
convertir en una 
discoteca per un dia

La Disco light tornarà a obrir les seves 
portes properament. Jordi Rocavert expli·
cava que ja ha demanat la sala pel dia 7 
de juny, “perquè hi ha molts joves que 
no paren d’insistir a través del xat que 
repetim la disco ben aviat”.

Així doncs, si la Regidoria de Cultura 
no té l’espai compromès amb cap altra acti·
vitat, a principis de juny la gent jove de Cas·
tellar del Vallès tindrà una nova oportuni·
tat per a moure l’esquelet sense que el preu 
de l’entrada foradi cap butxaca. 

tien aquest tema central del què com·
porta ser mare. Els textos van ser llegits 
per tres lectores, a més de Gubern: Lídia 
Caballé, Mònica Clarà i Maria Muñoz. 
En aquesta ocasió, Héctor Hernández va 
dirigir la sessió. Com és habitual, el Bar 
de la Penya Solera es va omplir de gom 
a gom per escoltar, no tan sols les nar·
racions, sinó també l’acompanyament 
musical que en aquest cas versava sobre 
les cançons de bressol. 

Naturals. Montoriol presentarà el Tròpic de 
Capricorn, una xerrada i projecció al voltant 
de Madagascar, la cinquena illa més gran del 
món, de 1.600 quilòmetres de llargada i amb 
una vegetació que varia des de la selva fins 
al desert. L’acte tindrà lloc al Centre Excur·
sionista de Castellar, a dos quarts de set de la 
tarda i l’entrada és gratuïta. 
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EXPOSICIONS

CURSOS

INSCRIPCIONS

Arxiu d’Història de Castellar
carrer de la Mina, 9-11

Exposició d’obra plàstica
Aurora Matarín
Fins el 29 de maig

Arts i Marcs
carrer Barcelona, 9

Relaxa’t
amb obres d’aurora Matarín, 
Marina Font i Montse Mulé
tot el mes de maig

Mostra col·lectiva
d’artistes
a partir del 17 de maig

Watts Art
carrer sant pere d’Ullastre, 9

Treballs manuals de pell 
embotida i policromada i 
pintura de seda
Fins al 31 de maig

Casal Catalunya
prat de la riba, 17

Aprendre a ballar sardanes
cada dijous, de 21.00 a 22.30 h
casal catalunya - curs gratuït
organitza: asac

Dinar de germanor del
IX Aplec del CEC
dimecres, de 19 a 21 h
divendres, de 22.00 a 22.30 h
local del cec

Concurs del cartell de la 
Festa Major 2008
Inscripció i lliurament
d’originals fins el 13 de juny
sac. ajuntament

I Concurs fotogràfic de 
Viatges i més “Anar i tornar”
Inscripció i lliurament
d’originals fins el 2 d’agost
cal Massaveu

Iniciació a la llengua oral 
Inscripcions: servei local català
casa Massaveu. c. església, s/n

Colònies i Esplai
Colònies, campaments i 
casals d’estiu
dilluns, dimecres i divendres
de 19 a 20 h
pg. tolrà, 18 - tel. 93 714 36 05

Curs de manipulació
d’aliments
26 de maig (iniciació)
2 de juny (renovació)
de 17 a 21 h
Inscripcions acc
tel. 93 714 67 39

Concerts a la Capella
Músiques del nord de l’Índia
capella Montserrat · 21.30 h
organitza: corals sant esteve i xiribec

Teatre
pel davant i pel darrera
sala petit Format · 21.30 h
organitza: etc23

Concerts a la Capella
Kora abeteata (la màgia 
de la Kora)
capella Montserrat · 21.30 h
organitza: corals sant esteve i xiribec30dv

Dia mundial sense tabac*
diverses activitats
ajuntament,
serveis socials i Biblioteca

Teatre
l’Hostal de la glòria
casal catalunya · 17 h
organitza: associació de jubilats i 

pensionistes31ds

dv

Projecció documentals
Nómadas del Frio i
Moradores del Himalaya
casal catalunya · 17 h
organitza: associació de jubilats i 

pensionistes

Xerrada col·loqui*
xv escola de pares i Mares
la sexualitat en l’infant
a càrrec d’Isabel pardo
ca l’alberola · 21.30 h29dj

Xerrada
Una trajectòria, una experiència
amb ernest gallart i sílvia sainz
ca l’alberola · 19.30 h
organitza: Ies castellar i Ies puig de la creu 28dc

Xerrada i Audiovisual*
consells per l’estiu
seguretat ciutadana i salut
casal catalunya · 17 h26dl

* actes organitzats per l’ajuntament de castellar del vallès

24ds

Festa de Santa Quitèria
actes diversos · tot el dia
organitza: comissió Festes sant Feliu

6a Festa del Riu*
esmorzar, tallers i lliurament 
diplomes · de 10 a 12 h
Històries d’aigua · a les 12 h
amb la tresca i la verdesca
area d’esplai de les arenes

Trobada Corals 
Infantils de Catalunya
arribada de corals · 9.10 h
cercavila · 9.20 h
concert · 13.15 h
Ies puig de la creu
organitza: coral sant esteve i etc

Trob. Estudiants Música
casal catalunya · 17 h

organitza: col·lectiu de professors 

d’estudiants de Música

XVI Concert Musicoral
capella Montserrat · 20 h
organitza: coral xiribec

Teatre
pel davant i pel darrera
sala petit Format · 21.30 h
organitza: etc

Festa Country
sala Blava · 22 h
organitza: amics de Ball de saló

01dg

IX Aplec del Centre 
Excursionista Castellar
de 10 a 14 h
actes diversos
ermita de les arenes
organitza: cec

Itinerari per l’Alt Ripoll
sortida Ies castellar · 8 h
arribada a l’ermita de les 
arenes · 14 h
Informació:
93 714 79 41 - 93 714 58 70
organitza: cec

Ball
a càrrec de jordi Bruch
sala Blava · 18 h
organitza: amics de Ball de saló

Concert cant coral
església st. esteve · 18.30 h
organitza: coral sant josep

Campaments d’estiu
lloc: Montseny
Inscripcions: del 7 al 28 de juny
dijous i diumenge, de 19 a 21 h
cec

dg 25
Biketrial de Castellar
era d’en petasques · 9 h
organitza: club Biketrial castellar

Festa de Santa Quitèria
actes diversos · tot el dia
organitza: comissió Festes sant Feliu

2n Torneig Futbol Sala
pavelló joaquim Blume
9.30 a 20 h
organitza: som un bloc

Acte PSC
celebració 1 any
victòria electoral
parc de canyelles · 12 h
organitza: psc

Ball
amb stylettes
sala Blava · 18 h
organitza: amics Balls de saló

Teatre
pel davant i pel darrera
sala petit Format · 18.30 h
organitza: etc

Xerrada
Madagascar d’extrem a 
extrem
amb joaquim Montoriol
local del cec · 18.30 h
organitza: viu el parc
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FARMÀCIES
DE GUÀRDIA

23
24
25
26
27
28
29
30
31
01

germà
ros
ros
casanovas
Yangüela
vilà
permanyer
germà
casanovas
casanovas

ajuntament 
Fax ajuntament

contestador 
policia local
(urgències)

oficina M. st. Feliu
avaries enllumenat 

Biblioteca
Bombers

ràdio castellar
casal catalunya

casal plaça Major
casal d’entitats
casino del racó

cap (ambulatori)
servei de català

centre de serveis
ambulància

Funerària castellar
Mossos d’esquadra

jutjat de pau
osB 
acc

punt d'Informació
casal de joves

recollida de mobles
taxis castellar

93 714 40 40
93 714 40 93
93 715 91 92
93 714 48 30
092
93 714 65 98
900 13 13 26
93 714 47 35
93 714 49 51
93 714 43 40
93 715 89 98
93 714 36 55
93 714 34 27
93 714 50 08 
93 747 11 11
93 714 30 43
93 747 10 55
93 715 03 30
93 714 63 15
088
93 714 77 13
93 714 53 89
93 714 67 39
93 714 34 27
93 715 80 06
901 12 02 14
93 714 37 75

Farmàcia Casanovas
93 714 33 76 · av. st. esteve, 3

Farmàcia Permanyer
93 714 38 29 · ctra. de sabadell, 48

Farmàcia Germà
93 715 86 78 · Balmes, 57

Farmàcia M.D. Ros 
93 714 50 25 · av. st. esteve, 71

Farmàcia Pilar Vilà Boix
93 715 90 99 · Barcelona, 58

Farmàcia Yangüela 
93 714 52 89 · torras, 2

TELÈFONS
 INTERÈS

Un any més, els excursionistes celebren l’Aplec a l’ermita de la Mare de 
Déu de les Arenes. Un acte que començarà de bon matí: a les vuit, qui 
vulgui podrà sortir de l’IES Castellar per a fer el recorregut fins l’ermita 
a peu. Qui prefereixi desplaçar·se en cotxe, la cita és a les deu, amb la 
celebració de la missa de campanya davant l’ermita. A les onze tindrà 
lloc la plantada de l’arbre que el Centre ofrena a l’ermita i a les dues es 
farà un dinar de germanor de l’Aplec i es lliuraran les plaques i medalles 
dels 25 i 50 anys de soci. Tots aquests actes estan organitzats pel CEC.

L’obra de Michael Frayne, Pel 
davant i pel darrera es podrà 
veure novament a Castellar 
aquest cap de setmana. Es 
tracta d’una comèdia con·
temporània on hi apareixen 
unes bones dosis de creativi·
tat. No és la primera vegada 
que aquesta obra visita Cas·
tellar de la mà de l’Esbart. 
L’èxit de la passada edició 
ha animat el grup a repe·
tir·la tres dies més.

Diumenge tindrà lloc, un cop més, 
un biketrial a Castellar. Es comp·
tarà amb la presència de tres cas·
tellarencs: Albert López, Aleix 
Calsina i Alan Rovira, aquest 
darrer de tan sols cinc anys.

‘Pel davant
i pel darrera’

divendres 23 de maig · 21.30 h

dissabte 24 de maig · 21.30 h

diumenge 25 de maig · 18.30 h

sala de petit Format

Biketrial de Castellar
era d’en petasques · 9 h

organitza: club Biketrial castellar

IX Aplec del
Centre Excursionista de Castellar
diumenge 1 de juny · Matí i migdia

ermita de la Mare de déu de les arenes - organitza: cec
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· Quins van ser els seus inicis a 
la dansa?
Vaig començar de petita a Saba·
dell. Als 17 anys vaig entrar al 
ballet del Liceu. I durant uns 
quants estius, a partir del 1982, 
vaig treballar amb una com·
panyia italiana del ballet de 
Verona. Vaig deixar la dansa 
després de ser mare.

· Què s’ha de tenir per ser 
ballarí?
Hi ha unes determinades condi·
cions físiques que et porten a la 
dansa, com ara la musicalitat i la 
coordinació. La resta ja és més 
una qüestió de treball. Un ballarí 

11 respostes

Un tret principal del seu caràcter?
la il·lusió
Un defecte que no pot dominar?
el desordre
Qui voldria haver estat?
Howard carter 
Quin animal seria?
Una sargantana
La seva paraula preferida?
sí
Quin plat li agrada més?
pasta feta per italians
Músic preferit?
plácido domingo
Un color?
turquesa
Un llibre?
‘como agua para chocolate’
Una pel·lícula?
‘los otros’
Un comiat?
adéu guapo/a!

Castellarenca d’adopció, és fundadora de l’única 
escola de dansa de la vila, va ser ballarina professio-
nal. Ara es dedica a l’ensenyament de dansa clàssica a 
l’Escola Dansa Parc, a més de dirigir el centre.

Belem Guitart
Directora de l’Escola Dansa Parc

professional és com un esportista 
d’elit, amb moltes hores de prepa·
ració al darrera.

· Tot i això, la dansa està con-
siderada com un art de segona 
línia...  
La dansa no rep gaire suport de 
les institucions. El ballet ha anat 
evolucionant, al principi, quan 
deies que ballaves es pensaven 
que era un ball de revista. Ara el 
clàssic ha anat guanyant pes i, 
sobretot, la dansa amb més públic 
és la contemporània.  

· Vostè és una de les funda-
dores de l’Escola Dansa Parc. 
Com va sorgir la idea?
La Sílvia Calvo i jo fèiem classes a 
Sabadell i vam decidir posar una 

escola a Castellar, va ser a l’any 
1992. Ens semblava que hi feia 
falta, perquè l’oferta d’activitats 
extraescolars estava molt desti·
nat als nois. 

· Quina és l’edat ideal perquè 
els nens i nenes comencin a 
ballar?
Nosaltres comencem als quatre 
anys, amb una classe de dansa 
creativa. Una espècie d’inicia·
ció basada en el ritme, l’elasti·
citat i la psicomotricitat. Una 
base per poder fer clàssic a 
partir dels 8 anys. 

· La base de la dansa és el ballet 
clàssic?
És important. És l’essència i, a 
partir d’aquest punt, és quan es 

poden començar a treballar la 
dansa contemporània, l’espa·
nyola, el hip·hop o qualsevol tipus 
de dansa.

· Parlar de nens i nenes és un 
formalisme en el cas d’una 
escola de dansa?
Ara ja no tant. En un principi i, 
en general, són les noies les que 
venen a l’escola. Tot i això, el pro·
grama de televisió Fama ha obert 
molt més la dansa i ha portat força 
nois a l’escola. Ho hem batejat 
com l’Efecte Fama.

· S’han aconseguit superar els 
prejudicis?
No del tot, encara es considera 
el ballet com una cosa de nenes. 
Tot i això, gràcies a Fama, hi ha 

molts nois que s’han apuntat a 
l’escola. Fins i tot, alguns de més 
grans que sempre havien volgut 
ballar, però no ho havien volgut 
fer per vergonya.

· I quina classe compta amb la 
presència de més nois?
Entre els nois més grans arrassa 
la classe de Hip·Hop, però encara 
hi ha prejudicis.

· Entre els pares o els mateixos 
nens?
Doncs la veritat és que els nens 
que vénen de petits és perquè els 
seus pares tenen alguna prepara·
ció artística. Si no, normalment 
són els pares els que tenen pre·
judicis i veuen la dansa com una 
cosa destinada a les nenes. 
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L’Efecte Fama 
ha fet venir molts 
nens a l’Escola “

”

  Mireia Sans


